
Letecké dny na  břeclavském 
letišti už tradičně nabídly skvě-
lý program plný letových uká-
zek. Kromě úžasného Martina 
Šonky letos předvedla své 
umění jedna z nejlepších akro-
batických pilotek světa Melanie 
Astles, která do Břeclavi přile-
těla z francouzského Avignonu. 
Skvělé kousky ale ukázali také 
další evropští i  čeští akrobaté. 
Nechyběly seskoky parašu-
tistů, vzdušné souboje letadel 
z  druhé světové války, průlety 
vojenského Albatrosu a spous-

ta dalších letových ukázek. 
V  rámci doprovodného pro-
gramu na  zemi se představila 
česká armáda, automobiloví 
veteráni, návštěvníci si moh-
li prohlédnout ležení z  druhé 
světové války a  mnohé další. 
Program byl tradičně bohatý 
na zemi i ve vzduchu. Díky patří 
břeclavskému Aeroklubu, který 
každoročně akci pořádá. Letec-
ký den podpořilo také město 
Břeclav. 

(dav)

Špičky letecké akrobacie 
se předvedly u Břeclavi
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Břeclavská Radnice

Jako nový! Oprava dřevěného 
mostu, po kterém míří v sezó-
ně tisíce cyklistů k  zámečku 
Pohansko, byla na konci červ-
na u konce a ještě se dodělá-
valo nové zábradlí. Teď už je 
oblíbená spojnice z  Poštorné 
na  Pohansko otevřena veřej-
nosti. Most byl ve velmi špat-
ném stavu, proto se město 
Břeclav rozhodlo jej kompletně 
opravit. Proběhla výměna pro-
hnilých dřevěných částí, opra-
va zkorodované mostovky, 
nad původní plán město inves-
tovalo i do výměny nájezdů. 

Takzvaný „Dřevěňák“ je 
významnou stavbou pro cyk-
listy. Vede přes něj turistická 
cyklotrasa č. 42 a tvoří spojnici 
mezi Moravskou stezkou č. 4 
a mezinárodní dálkovou trasou 
EuroVelo 9. 

„Most na Pohansko je oblíbenou 
spojnicí s  oblastí Soutoku pro 
místní i přespolní cyklisty a také 
jediným místem, přes které lze 
právě ve  směru od  Poštorné 
oblast Soutoku na kole navští-
vit. Práce na  mostě, který byl 
v  havarijním stavu, proběhly 

podle plánu a  veřejnosti už je 
tak od  začátku letních prázd-
nin plně přístupný,“ vysvětlil 
břeclavský starosta Svatopluk 
Pěček.

Na krátkém úseku řeky Dyje se 
potkávaly dvě stavby. „V  blíz-
kosti nově opraveného dře-
věného mostu probíhá také 
výstavba klapkového jezu, 
který bude velmi důležitý pro 
povodňování lužního lesa. 
Investorem jsou Lesy Čes-
ké republiky. Podle informace 
generálního ředitele státního 

podniku by klapkový jez měl být 
dokončen na  podzim příštího 
roku,“ doplnil starosta. 

Díky kapkovému jezu bude 
možné zvýšit hladinu řeky 
a zavodňovat soustavu kanálů 
lužních lesů. Součástí projektu 
za  bezmála 180 milionů korun 
jsou také revitalizace původ-
ních stavidel, stavítek, kanálů, 
propustků, ale i  tůní a  vznik 
nových mokřadů. 

(dav, sol)

Opravená lávka na Pohansko je průjezdná!

Pokud přejíždíte most v  Poš-
torné jen jako řidiči, máte 
možnost vidět pouze zlomek 
prací na  stavbě mostních pro-
vizorií, po  nichž se bude jezdit 
po  demolici stávajícího mostu. 
Pohledu zpoza volantu jsou prá-
ce téměř ukryté. Pod mostem 

ale postupně narůstá konstruk-
ce, na  niž se bude jako první 
vysouvat mostní provizorium 
pro chodce a  cyklisty mířící 
z  Poštorné do  centra města. 
Po  něm přijde na  řadu novější 
typ mostního provizoria urče-
ný pro přejezd aut a  cyklistů 

v opačném směru, tedy z centra 
na Poštornou.

Po  dokončení mostních provi-
zorií začne demolice silničního 
mostu a  stavba nového. Nový 
most by měl být široký 15 metrů, 
to je o něco více než ten stávají-

cí. Dimenzovaný bude již na pro-
voz ve třech pruzích, pokud by 
bylo třeba je v budoucnu zřídit. 
Na obou stranách mostu budou 
chodníky pro pěší a  také cyk-
lopruhy.

 (sol, foto dav, L. Hrdlička)

Vedle mostu už vyrůstají provizoria 
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Vážení obyvatelé Břeclavi, 

těší mě, že Vás mohu informovat 
o tom, že se nám podařilo uspět 
s žádostí o dotaci a z IROP jsme 
získali 30 milionů na  výstavbu 
lávky přes řeku Dyji! 

Lávka přes Dyji propojí Sta-
rou Břeclav s  centrem města 
a  pomůže cyklistům a  pěším 

vyhnout se frekventované silni-
ci první třídy. Loni na podzim se 
nám přitom podařilo pro lávku 
získat stavební povolení. Nyní 
se dokončuje prováděcí doku-
mentace a  na  podzim bychom 
chtěli vyhlásit výběrové řízení 
na  dodavatele. Samotnou stav-
bu bychom mohli zahájit na jaře 
příštího roku. Projekt, jehož první 
plány sahají do roku 2015, Břec-
lavané opakovaně zmiňují jako 
jednu z dopravních priorit města. 
Uskutečnění projektu napomohlo 
i to, že se podařilo nalézt dohodu 
se Slováckým veslařským klubem 
na  tom, aby byl po  dokončení 
lávky zajištěn průchod areálem 
klubu. 

Kromě dotací na lávku máme roz-
jeto hned několik projektů, o kte-
rých více informuje místostarosta 
na další straně Radnice. Dokon-
čeny jsou opravy na  Domově 
seniorů, ve  finiši je cyklostezka 
Včelínek, kompletně zrekonstru-
ován je dřevěný most na Pohan-
sko, pokračují stavební práce 

na  koupališti a  krytém bazénu, 
kde se nám čerstvě podařilo 
dosáhnout na  10 milionů z kraj-
ských dotací. V  létě čekají další 
opravy břeclavské školy a  škol-
ky. V  Břeclavi se zkrátka pořád 
něco děje. Tak, abychom komfort 
života ve  městě stále posouvali 
o kousek výš. 

Závěrem prázdninového úvodní-
ku mi dovolte popřát Vám krásné 
léto, ať už jej budete trávit v Čes-
ku, v zahraničí, na zahradě, na kole 

nebo jinak. Rád bych Vás tímto 
také pozval na oblíbené Slavnosti 
rajčat, které proběhnou 9. srpna 
u  synagogy, ale také na  Festi-
val minipivovarů a Veterány pod 
zámkem. Ty si budete moci užít 
6. a 7. září. Po celé léto máte také 
možnost zavítat na tradiční akci 
Park žije. Pozvánky a  programy 
letních akcí v Břeclavi naleznete 
na dalších stranách Radnice. 

Svatopluk Pěček,  
starosta Břeclavi 

Radnice získala 30 milionů na lávku přes Dyji

Už jen několik posledních týdnů 
dělí rekonstruovanou část domo-
va seniorů od  okamžiku, než se 
do ní nastěhují klienti. V pavilonu 
A, který stavební firma obsadila 
před rokem a  půl, finišují práce. 
Hotový je první vzorový pokoj. 

„Vzorový pokoj je dvoulůžko-
vý, lůžka jsou oddělená závě-
sem. Je v něm spousta nových 
technologií, je klimatizovaný, 
s  úsporným osvětlením a  jeho 
součástí je i  sdílená koupelna 
nebo místnost pro uložení věcí,“ 
ukázal zastupitelům místosta-
rosta pro oblast investic Jakub 
Matuška, jakou podobu dosta-
nou během následujících dní 
všechny pokoje v pavilonu.

V něm probíhají dokončovací prá-
ce, jako je montáž koncových prvků, 
dveří, nábytku a podobně. Přibydou 
ještě venkovní žaluzie a  oprava 
čeká venkovní komunikaci. 

„Hotovo by mělo být v polovině 
letních prázdnin. V září chceme 
stavbu zkolaudovat a po tomto 
termínu už by budova mohla 
vítat první klienty,“ přiblížil mís-
tostarosta důležité termíny.

Břeclavský domov seniorů je čtvr-
tým největším pobytovým zaří-
zením sociálních služeb v  Jiho-
moravském kraji. Za  normálního 
provozu pečuje až o 200 klientů. 

(sol, foto dav)

Zářivě žluté a oranžové aksa-
mitníky, růžové begonie, fialo-
vé verbeny a spousta dalších 
krásných letniček zdobí kvě-
tinové záhony v okolí Základ-
ní školy Kupkova. Její žáci se 
chopili rýčů a  sázecích lopa-
tek, aby Technickým službám 
pomohli s  předletní výsad-
bou na  záhonech, kolem 
nichž denně prochází cestou 
do školy.

K záhonům vzali i své kamarády 
ze školy ve  slovenské Brezové 
pod Bradlom, které jsou prá-
vě nyní v  partnerské Břeclavi 
na třídenním pobytu. Během něj 
se věnují hlavně environmentál-
ní výuce. Dnes tak vedle výsad-
by letniček pracovali třeba 
i na bylinkové zahradě nebo se 
včelím voskem.

(sol, foto dav)

Domov seniorů před dokončením

Školáci pomohli rozzářit Břeclav



Břeclavská Radnice

Kraj začíná připravovat rekon-
strukci budovy obchodní aka-
demie v  Břeclavi. Rada Jiho-
moravského kraje schválila 
vypsání veřejné zakázky na zpra-
cování projektové dokumentace. 

Do  dnes opuštěné budo-
vy obchodní akademie by se 
po rekonstrukci mělo přestěhovat 
pedagogické lyceum, které dnes 
Střední škola Edvarda Beneše zři-
zuje v budově průmyslové školy. 

„Budova průmyslové školy brzy 
narazí na  prostorová omezení. 
Pro další rozvoj lycea je záchra-
na budovy obchodní akademie 
klíčová. Vzniknout by zde mohla 
rovněž Vyšší odborná škola peda-
gogická, která by navázala nejen 
na pedagogické lyceum, ale peda-
gogické vzdělání by si zde mohli 
rozšířit například i absolventi dal-

ších lyceí nebo gymnázia,“ upřes-
nil místostarosta pro školství Petr 
Vlasák, který je rovněž členem 
krajské školské rady.

Prvním krokem k  rekonstrukci 
bude vytvoření digitálního modelu 
pomocí BIM (Building Information 
Modeling). Budova se nejdřív navrh-
ne virtuálně, do posledního detailu.

Digitální model stavby v sobě nese 
nejen grafické, ale i  negrafické 
informace – takzvané vlastnosti, 
jako jsou například rozměry, plocha, 
objem, požární odolnost, nosnost, 
informace o umístění, záruce, ceně 
a mnoho dalších. Sdílené informace 
pomohou nejen při stavbě, ale i při 
její následné údržbě a  opravách. 
Do  přípravy projektové dokumen-
tace kraj investuje 12,5 milionu. 

(sol)

První krok k rekonstrukci „obchodky“

Je polovina roku 2025 a  ke  konci 
se blíží třetí rok volebního období. 
V následujících větách se pokusím 
nastínit stav největších výzev pro 
rok poslední.

Správný článek ale má začít tím, co 
už se podařilo. Do úspěšného konce 
se blíží rekonstrukce Domova senio-
rů. Jejím výsledkem bude zrekonstru-
ovaná polovina objektu, který slouží 
jedné z nejzranitelnějších skupin oby-
vatel města. 

Dokončena je zásadní část cyk-

lostezky Včelínek, která bezpeč-
ně propojuje centrum s  Poštor-
nou. Je samozřejmě potřeba dál 
pracovat na  návaznostech, tuto 
investici ale vidím jako stěžejní pro 
bezpečný i poměrně pěkný pohyb 
lidí napříč městem. 

Je dokončena obnova lamp veřej-
ného osvětlení, v některých ulicích 
i  včetně sloupů. Poměrně důležité 
věci, ač se to na první pohled nezdá. 
Náklady na osvětlení neustále ros-
tou a úspory, které lampy vygene-
rují, budou využívány na obnovu sítě 
veřejného osvětlení, která odslouži-
la za ty roky opravdu hodně. Malou 
třešničkou na  dortu bude nové 
nasvícení kostela sv. Václava, které 
věřím, že stihneme do Vánoc. 

Rozhodně nás pak čeká dokonče-
ní rekonstrukce koupaliště. Stavba 
začala na  přelomu roku, společně 
s  dodavatelem se budeme snažit 
maximálně stihnout koupací sezónu 
2026. V současné době je zdemo-
lováno, betonují se základy, a když 
půjdete v červenci kolem, už uvidíte 
montáže prvních venkovních bazénů. 

Zásadní pro další vývoj bude konec 
června, kdy očekáváme několik 
zásadních rozhodnutí o  dotačních 

žádostech. Dojít by měly peníze 
na výstavbu 28 nových městských 
bytů, které město Břeclav podle 
mého nutně potřebuje. Velmi blíz-
ko je také rozhodnutí o  penězích 
na zajištění zámku – zejména oken 
a dveří. Tady se nám bohužel nepo-
dařilo uspět se žádostí do programu 
švýcarsko-české spolupráce MŽP, 
nicméně ještě v létě bychom chtěli 
podávat další žádosti. 

Vyhodnoceny by měly být první 
dotační žádosti u koupaliště, žádos-
ti půjdou také na systém monitorin-
gu komáří populace, probíhá realiza-
ce varovného systému občanů.

Jak vidíte, je to výčet poměrně 
bohatý, zároveň ale řešíme i otáz-
ky „běžné“ údržby města – opra-
vy havárií, rekonstrukce inženýr-
ských sítí nebo úpravy veřejných 
prostranství. Problémy se vysky-
tují téměř u  každé zmíněné věci, 
naším úkolem je alespoň trochu 
zdárně vše překonávat. Zda se 
nám to daří, je pak na posouzení 
zejména vašem. 

Prožijte krásné léto i prázdniny.

Jakub Matuška, 
1. místostarosta Břeclavi

Co je hotovo a co nás ještě čeká?

Žáci Základní školy Na Valtické mají 
za sebou první měření v nově vzni-
kajícím parčíku vedle Penny Marke-
tu. V různých obdobích roku budou 
sledovat vlhkost, měřit teplotu 
vzduchu i povrchu, sledovat počty 
rostlinných i  živočišných druhů 
a podobně. K dispozici přitom budou 
mít různé měřící přístroje. Hravou 
formou se tak budou učit o přírodě 
a procesech v ní a zároveň se pře-
svědčí, jestli je nový parčík užitečný 
v boji s klimatickou změnou. 

Právě to je účelem mezinárodní-
ho programu CICADA4CE, který 
se vedle úpravy veřejných prostor 
s  cílem zvýšení kvality života, sní-
žení teplotních ostrovů a prašnos-

ti, zabývá především vzděláváním 
v oblasti klimatické změny. 

V  parčíku už jsou hotové cesty, 
na  podzim se budou dosazovat 
dřeviny a přidávat mobiliář. V rámci 
projektu vznikla také „Urban Living 
Lab“, v překladu městská živá labo-
ratoř, která spojuje zástupce základ-
ní i mateřské školy, města, veřejného 
i privátního sektoru. 

Na  projekt město získalo finanční 
podporu ve výši téměř 98 tisíc eur 
z programu Interreg, což je asi 2,4 
milionu korun. Břeclav se na  něm 
podílí dalším půlmilionem. 

(sol)

Žáci poznávají přírodu
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Být to jiný rok, otevíralo by se 
o  víkendu koupaliště prvním 
otužilým plavcům. Teď je ale 
hájemstvím pracovníků staveb-
ní firmy, která dokončuje demo-
lici staré plovárny, aby na  jejím 
místě postupně začala růst zce-
la nová.

U  bazénů se pracuje na  arma-

turách, uprostřed areálu vznikla 
obří šachta, ve  které se bude 
ukrývat centrální technologie 
nového koupaliště. Dokončují 
se bourací a dočišťovací práce 
na krytém bazénu a na schodi-
štích na venkovních bazénech. 

„Zároveň dokončujeme pro-
jekční práce na  krajinářských 

úpravách a  volnočasových hři-
štích, které vzniknou v  zadní 
části areálu a budou přístupné 
celoročně i  mimo dobu provo-
zu letního koupaliště,“ popisuje 
místostarosta Jakub Matuška, 
jaký je stav největší investice 
města po pěti měsících od její-
ho zahájení. 

Jak ujistil, práce probíhají pod-
le harmonogramu. V tuto chvíli 
tedy vše nasvědčuje tomu, že 
venkovní koupaliště by mohlo 
být otevřeno na  začátku příští 
sezóny, to znamená pravděpo-
dobně 1. 7. 2026. 

(sol, foto dav)

Opravy koupaliště jsou v plném proudu

Od  Mariánských Lázní, Lito-
měřic, Tábora nebo Ostravy… 
Zkrátka ze všech koutů repub-
liky se do Břeclavi sjelo přes 150 
zástupců měst a obcí, kteří hle-
dají inspiraci pro to, aby se u nich 
doma lépe žilo. Břeclav společně 
s Mikulovem totiž hostila tříden-
ní Letní školu Zdravých měst. 
Jejím hlavním cílem byla hlavně 
vzájemná výměna zkušeností 
a  sdílení nápadů, které mohou 
být vzorem pro ostatní. 

„Smyslem je ‚opisovat‘ od  sebe 
dobré věci, nevyšlapávat složitě 
cesty, které už jsou vyšlapané 
a neopakovat stejné chyby,“ zdů-
raznil přínos vzájemného sdílení 
zkušeností z příprav nejrůznějších 
typů projektů místostarosta Petr 

Vlasák. Ten byl jako garant Zdra-
vého města Břeclav po  tři dny 
hostitelem kolegů ze samospráv 
a měl možnost možnost prezen-
tovat jim břeclavské investice. 

Během letní školy tak hovořil 
o  revitalizaci areálu bývalého 
cukrovaru, rekonstrukci koupa-
liště a krytého bazénu nebo hři-
ště u Základní školy Na Valtické, 
ale třeba i  o  opravách židov-
ské obřadní síně, záměrech 
na využití zámku, o chystaném 
sociálním bydlení U  Splavu či 
parkových úpravách u  sídliště 
Na  Valtické v  rámci projektu 
CICADA4CE. 

„Pro kolegy je Břeclav inspirativ-
ní i v dalších ohledech. Nemusí 

jít přitom jen o  velké investice. 
Obdivují u  nás například ener-
getický management, otevření 
hřišť u škol pro veřejnost, výmal-
bu trafostanic ve veřejném pro-
storu a  podobně,“ zmínil Petr 
Vlasák i drobnější projekty, kte-

ré jiná města v zemi od Břeclavi 
kopírují. 

Po  prohlídce Břeclavi se Letní 
škola Zdravých měst přesunula 
do Mikulova. 

(sol, foto dav) 

Břeclav inspiruje další města
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Příspěvky zastupitelských klubů

žijeme v turbulentní době. Svět 
se mění, a  bohužel ne vždy 
k lepšímu. Vliv populismu a soci-
álních sítí je silný a  zasahuje 
do  každodenního života nás 
všech. O to důležitější je chránit 
hodnoty, na kterých stojí demo-
kracie a  svoboda. Svoboda ale 
není chaos a  demokracie není 
anarchie. I naše město prochází 
změnami. Současné vedení má 
v plánu mnoho projektů, avšak 
jejich realizace často pokulhává.

Není ostuda, když politik neví 
vše. Ostuda je tvářit se, že ví, 
a  nenaslouchat odborníkům. 
Pokud ale moc zastíní pokoru, 
začíná být problém. Technické 

služby přerostly ve velký podnik, 
kterému neustále přibývají nové 
úkoly. Výsledkem je chaos, pře-
tížení a nespokojenost občanů. 
Sekání trávy se stalo folklórem, 
to počasí nám do  toho každo-
ročně vždy hodí vidle. Hlavně 
si nenechat pomoci a  ukázat, 
že se něco nezvládá a  ono se 
to nezvládá, když se pak v tom 
chaosu stane neštěstí, zodpo-
vědnost se hodí na  řadového 
pracovníka, což je smutné. Dům 
přírody na  zámku a  obrovská 
dotace jako podmínka schválení 
CHKO také asi nakonec nebude, 
jo, slibem nezarmoutíš.

Plán udržitelné mobility? Schvá-

len, ale bez kvalitní komunikace 
s veřejností. Výsledkem je odpor 
občanů a následné couvání rad-
ních, kteří plán sami podpořili, 
dokonce někteří radní podepi-
sují petice proti jejích vlastní-
mu rozhodnutí. Kácení stro-
mů na  nábřeží, sázení nových, 
a  jejich opětovné vykopávání – 
to vše ilustruje, jak chybí kon-
cepce. A místo otevřené disku-
ze se dozvídáme jen minimum, 
často mezi čtyřma očima a bez 
zápisů.

Zastupitelé se snaží ptát: jak se 
hospodaří? Máme na  splátky 
koupaliště, které je v plánu ote-
vřít těsně před volbami 2026? 

Jak je na  tom kompostárna 
a  TS ekonomicky? Ale jasných 
odpovědí se často nedočká-
me. Vedoucí odborů a příspěv-
kových organizací klopí oči 
a odkazují na vedení. Kde je čas-
to víc toho ega jako seberefle-
xe. Přesto se najdou i pozitivní 
změny – třeba postupná oprava 
Domova seniorů, za který jsme 
kdysi byli my kritizováni. Je to 
důkaz, že když se chce, cesta se 
najde. Tak doufejme a věřme, že 
konečně vyhraje zdravý rozum 
i v mnoha dalších projektech.

Olga Kelemenová,  
zastupitelka za Pro Region

Milí občané Břeclavi,

Město Břeclav nabízí k pronájmu  
následující bytové jednotky:
Byt č. 4, o velikosti 36,5 m2 s příslušenstvím, která se nachází ve  I. nadzemním podlaží bytového domu 
s č. p. 1010, který je součástí pozemku p. č. st. 1060/2, vše v k. ú. Břeclav, na ulici Riegrova 27 v Břeclavi, 
za nájemné ve výši 150 Kč/m2 měsíčně, na dobu určitou 1 roku, s možností prodloužení. 

Byt č. 5, o velikosti 36,5 m2 s příslušenstvím, která se nachází ve II. nadzemním podlaží bytového domu 
s č. p. 1010, který je součástí pozemku p. č. st. 1060/2, vše v k. ú. Břeclav, na ulici Riegrova 27 v Břeclavi, 
za nájemné ve výši 150 Kč/m2 měsíčně, na dobu určitou 1 roku, s možností prodloužení. 

Byt č. 10, o velikosti 66,24 m2 s příslušenstvím, která se nachází ve III. nadzemním podlaží bytového domu 
s č. p. 1137, který je součástí pozemku p. č. st. 1060/6, vše v k. ú. Břeclav, na ulici Na Zahradách 20 v Břeclavi, 
za nájemné ve výši 150 Kč/m2 měsíčně, na dobu určitou 1 roku, s možností prodloužení. 

Byt č. 15, o velikosti 54,51 m2 s příslušenstvím, která se nachází ve IV. nadzemním podlaží bytového domu 
s č. p. 1137, který je součástí pozemku p. č. st. 1060/6, vše v k. ú. Břeclav, na ulici Na Zahradách 20 v Břeclavi, 
za nájemné ve výši 150 Kč/m2 měsíčně, na dobu určitou 1 roku, s možností prodloužení. 

Žádost o byt může podat žadatel starší 18 let, na řádně a pravdivě vyplněném formuláři k žádosti o byt, včet-
ně dodání všech povinných příloh, který nemá vůči městu Břeclav, ani jím zřizovaným organizacím, ke dni 
podání žádosti žádný dluh, a on nebo jeho manžel/ka není vlastníkem, spoluvlastníkem nebo nájemníkem 
bytu, družstevního popř. jiného bytu, rodinného domu, domu, resp. jejich částí, popř. jiných prostor či nemo-
vitosti určených zcela či z části k bydlení, ani nemá zřízeno věcného břemene užívání bytu či nemovitosti 
určené zcela či zčásti k bydlení.

Nabídka pronájmu bytů je od 1. 7. 2025, se všemi informacemi, včetně formuláře „Žádost o přidělení obecního 
bytu“, zveřejněna na úřední desce Městského úřadu Břeclav, a to dobu 60 dní. 

Zájemci mohou své žádosti, nabídky a připomínky podávat písemně na adresu: Městský úřad Břeclav, nám. 
T. G. Masaryka 42/3, PSČ 690 02.
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Co čeká školy o prázdninách? 
Stavba venkovní učebny, pro-
měna tělocvičny a  spousta 
oprav. Až se břeclavští školáci 
vrátí po  letních prázdninách 
do  lavic, budou těsně před 
dokončením úplně nové pro-
story, které zpříjemní výuku. 
Tak jako každoročně město 
využije dvouměsíční volno 
ve školách k nezbytným opra-
vám, ale také investicím v mili-
onových hodnotách. A  třeba 
žáci z Charvátské Nové Vsi či 
ze Staré Břeclavi se rozhod-
ně mají na  co těšit. „Chceme 
letní prázdniny opět vyu-
žít na  maximum pro opravy, 
investice a rozvoj našich škol,“ 
říká místostarosta pro školství 
Petr Vlasák. 

Jednou z největších investic je 
stavba nové venkovní učebny 
u  Základní školy kpt.  Nálepky 
v  Charvátské Nové Vsi. Dřevo-
stavba v hodnotě více než pěti 
milionů korun nabídne nové 
prostory pro odborné vzdělává-
ní, s  jejichž nedostatkem škola 
dosud bojuje. „Škole pomůže 
nejen zvýšením kapacity, ale 
zejména zlepšením odborné-
ho zázemí pro předměty, jako 
je přírodopis, fyzika a  che-
mie. Učebna bude mít přístup 
k  internetu, interaktivní tabuli 
a  další moderní vybavení. Díky 
své variabilnosti ji bude možné 

využívat i pro akce školy organi-
zované mimo výuku,“ naznačuje 
místostarosta. 

Venkovní učebna vyroste 
v zahradě školy hned vedle hři-
ště. Vedle vlastního prostoru 
pro výuku v ní bude také kabi-
net a sklad. Protože objekt bude 
zateplený, budou se v něm ško-
láci moci učit celoročně. Firma 
musí učebnu dokončit nejpoz-
ději do konce října. 

Na  starobřeclavské Základní 
škole Jana Noháče si děti v příš-
tím školním roce užijí tělocvičnu 
v novém kabátě. Ta současná je 
již ve velmi špatném technickém 
stavu. Škola se potýká s vlhkostí 
zdiva i  nefunkčním sportovním 
povrchem. „Opravu tělocvičny 
si v  této škole přáli už dlouho. 
Tělocvična dostane nový povrch, 
vyřešíme vlhkost, doplní se hyd-
roizolace a  podobně,“ popisuje 
Petr Vlasák práce, jejichž sou-
částí bude i vytvoření nářaďovny 
či dřevěné obložení stěn, aby byla 
tělocvična bezpečná a  funkční. 
Město je připravené investo-
vat do  oprav 1,7 milionu korun. 
O  přesném rozpočtu rozhodne 
soutěž. Firma, která ji vyhraje, 
musí práce dokončit do 23. září.

Pracuje se již také na  rekon-
strukci prostor pro budoucí dět-
skou skupinu v areálu mateřské 

školy na Sovadinově ulici. Vzni-
ká přebudováním technické 
budovy. Dětská skupina bude 
moci přijmout až dvanáct dětí 
od  jednoho roku, za  určitých 
podmínek dokonce od  šesti 
měsíců. Může tak významně 
pomoci rodičům dětí mladších 
tří let, kteří se chtějí nebo potře-
bují vrátit do práce.

„Snažíme se investovat do všech 

škol a  školek po  celém měs-
tě. Na  Kupkově se chystá nová 
učebna chemie, na Základní škole 
Komenského v Poštorné nás čeká 
oprava záchodů v jídelně, Základní 
umělecká škola má v plánu opra-
vu schodiště a u Mateřské školy 
Osvobození řešíme nové hřiště,“ 
vyjmenovává Petr Vlasák další 
z řady prázdninových investic. 

(sol)

Opravy škol o prázdninách

Doslova raketový start zažila 
nová učebna fyziky na Základní 
škole Slovácká, která se v červ-
nu poprvé otevřela žákům. Fyzi-
kální pokus s vystřelením rake-
ty poháněné plynem ethanolu, 
který si vyzkoušel místostarosta 
pro školství Petr Vlasák a ředitel 
školy Martin Janošek, byl prv-
ním, jež se v učebně za více než 
dva miliony korun odehrál. 

„Fyzika patří mezi ne úplně oblí-
bené předměty. Takto hyper-
moderně vybavená učebna se 
skvělým zázemím a  technic-
kými možnostmi může žáky 
motivovat k  tomu, aby si fyzi-
ku oblíbili a třeba se jí věnovali 
i v budoucnu,“ míní místostaros-
ta Petr Vlasák. Jak poznamenal, 

odborné vzdělávání město pod-
poruje na všech základních ško-
lách ve  městě. „Učebna fyziky 
a chemie je již dokončené také 
na  Základní škole Na  Valtické 
a začínáme pracovat na učebně 
chemie na Kupkově,“ vypočítal.

Pro Slováckou jde za  krát-
kou dobu již o  druhou zbrusu 
novou moderní učebnu. Loni 
otevřela za  finanční podpory 
společnosti Fosfa polytechnic-
kou učebnu, letos získala ško-
la dotaci na  fyzikální učebnu 
plnou moderních a nákladných 
pomůcek. „Fyzika je o objevová-
ní světa kolem nás. Všem přeji, 
aby toho v této učebně objevi-
li, poznali a vybádali co nejvíc,“ 
popřál svým žákům ředitel Mar-

tin Janošek. Podotkl, že žáci se 
na  přípravě učebny sami podí-
leli. Podíleli se třeba na  výmal-
bě, jejíž ozdobou jsou portréty 

geniálních fyziků od  Einsteina 
až po Teslu. 

(sol)

Nová učebna fyziky na Slovácké
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Nominační list na cenu

BŘECLAVSKÝ senior/seniorka 
roku 2025

Termín podání nominace: od 1. 7. 2025 do 31. 8. 2025

Navrhovatel:

NOMINACE PRO SENIORA:
Jméno a příjmení:

Zdůvodnění nominace 
(aktivity, zásluhy, mimořádná činnost…) 

Odlehčovací služba Domovin-
ka, provozovaná společností 
Remedia Plus, pořídila nový vůz 
určený pro bezpečný a pohodl-
ný převoz klientů na ambulant-
ní odlehčovací službu. Tento 
nákup byl umožněn i díky štědré 
podpoře našich partnerů: VHS 
Břeclav s.r.o., F & K  & B, a.s.,  
OSTRATICKÝ, spol. s r.o., Poli-
klinika Břeclav, s.r.o. 

Odlehčovací služba je urče-
na především rodinám, které 
doma pečují o  seniora, oso-
bu se zdravotním postižením 
nebo chronickým onemocně-
ním. Jejím cílem je poskytnout 
pečující osobě čas na  odpo-
činek, práci, vyřízení nutných 
záležitostí nebo regeneraci 
sil. U  nás v  Domovince nabízí-
me tuto službu také v  ambu-
lantní formě, což znamená, že 

klient dochází (nebo je přivezen) 
na  místo poskytování služby – 
do našich prostor – a v domlu-
vený čas se opět vrací domů.

Služba je flexibilní a  indivi-
duálně přizpůsobitelná, což 
znamená, že společně s  vámi 
domluvíme časy, dny a rozsah 
péče tak, aby vám co nejvíce 
vyhovoval.

Pokud máte zájem nebo se 
chcete jen nezávazně informo-
vat, kontaktujte naši sociální 
pracovnici paní Stachovičo-
vou – tel. 739 697 689.

Díky této službě zůstává senior 
ve  svém domácím prostředí, 
ale zároveň má možnost aktiv-
ního dne, sociálního kontaktu 
a bezpečného zázemí – a pečují-
cí získá čas, který tolik potřebuje.

Domovinka má nový vůz 
pro přepravu klientů – díky 
podpoře místních partnerů

Znáte aktivního seniora, kte-
rý by si zasloužil cenu Senior 
roku? Do konce srpna sbíráme 
nominace! Cílem ocenění Seni-
or roku je upozornit veřejnost 
na  nejstarší spoluobčany, kteří 
i přes svůj věk zůstávají aktivní, 
zapojují se do dění kolem sebe 
a obětavě a nezištně pracují pro 
druhé. 

Výjimečného jednotlivce, který 

by si ocenění zasloužil, můžete 
nominovat i vy.

Nominace  je možné podá-
vat   v  období od  1. 7. do  31. 8. 
2025 na  podatelně Městské-
ho úřadu Břeclav či na  všech 
pobočkách Městské knihov-
ny Břeclav, případně e-mailem 
na  adresu ivana.solarikova@
breclav.eu. Nominovat lze obča-
ny města Břeclavi starší 65 let. 

Nominujte seniora roku
✂

✂
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Téměř 500 km za  13 dní! Přes 
hory, kopce, se čtvrt metrákovým 
batohem. Pro dobrou věc. Břec-
lavák Lukáš Hrdlička v  červnu 
vyšel od  Pradědu a  přes pohoří 
na hranicích mezi Českem a Slo-
venskem se dostal až do Břecla-
vi. Po cestě přitom vybral téměř 
180  000 korun na  hendikepo-
vanou dívku z  Břeclavska! Kon-
krétně na  nákladné rehabilitace, 
které dívce velmi pomáhají. Sbír-
ka poběží ještě téměř do  konce 
července. Pokud máte možnost, 
můžete přispět na 1url.cz/@vikibv. 

V  cíli Lukáše přivítal staros-
ta Břeclavi Svatopluk Pěček 

(na  snímku Lukáš starostovi 
ukazuje častou variantu jeho 
přenocování po cestě – závěs-
nou síť hamaku). „Lukášův 
počin je naprosto neuvěřitelný. 
Motivuje druhé a přináší naději. 
Lukášovu cestu břeclavská rad-
nice podpořila už po několikáté. 
Díky za takové lidi. Smekám klo-
bouk,“ vyjádřil se starosta Břec-
lavi. A kam se Lukáš chytá příště 
„Mám v hlavě vícero zajímavých 
dálkových pochodů. I zahranič-
ních. Teď si ale chvíli odpočinu 
a ještě si vše pořádně promys-
lím,“ doplnil dálkový chodec. 

(dav)

Dálkový chodec vybral 
„balík“ pro dobrou věc

Na  čtyřicet dětí v  krojích tan-
čilo na  venkovním prostranství 
za  sálem Na  Obecní ve  Sta-
ré Břeclavi. Za  tímto setkáním 
stojí spolek MiniFolklor, který 
letos otevřel folklorní kroužek 
pro děti ve  věku od  tří do  pěti 
let hned ve čtyřech školkách – 
Hřbitovní, U Splavu, Břetislavo-
va a Kupkova.

Děti si na  společném setkání 
pohrály, zazpívaly a zatancovaly, 
ať už v  rámci svých vystoupe-
ní, tak i zcela spontánně, jak to 
bývá u nejmenších zvykem. Hrá-
la jim k tomu malá muzika, která 
vznikla při MiniFolkloru už před 
pěti lety. Z  malých prcků, kteří 

tehdy jen tahali prázdné stru-
ny, se za tu dobu pod vedením 
Petry Kovaničové a Pavla Rad-
koviče vyklubala muzika, která 
už našla své místo i  v  malém 
Břeclavánku.

Jako host vystoupil Jožka Čer-
ný, který ve  svých 83 letech 
dojel za dětmi na kole. V Mini-
Folkloru si často pouští jeho 
dětem věnované album Když 
jsem byl malučký pacholíček, 
takže tato společná píseň 
nemohla během odpoledne 
chybět. Potěšila nejen děti, ale 
i přítomné rodiče a prarodiče.

 (pipa)

Jožka Černý dětem



Tradiční závod O  Dušu ovládl 
trasu Charvátská Nová Ves - 
Valtice - Lednice - CH. N. Ves... 
Kat i jeho oběť, piráti, námořní-
ci, tanečnice... V recesistickém 
závodě pod organizátorskou 
taktovkou Charvatčanů si při-
šel na  své každý. Nejrychlej-
ším závodníkem kol s pevným 
převodem se letos stal Šakal! 
Ten zvládl Lednicko-valtický 
areál proletět za  neuvěřitel-
ných 37  minut a  40 vteřin! 
Klasikou při vyhodnocení bylo 
nejhezčí kolo, nejstarší závod-
níci, ale i  nejlepší úbor... Stojí 

za zmínku, že nejstarší závod-
níci byla žena! Paní Marie Stra-
ková překročila osmdesátku už 
před několika lety a pořád jí to 
jelo jako zamlada! Hlavní cenu 
v podobě horského kola, která 
se losovala mezi všemi zúčast-
něnými, věnovali do  závodu 
starosta Břeclavi Svatopluk 
Pěček a radní města Milan Voj-
ta. Ceny vítězům a dalším oce-
něným předal s  břeclavským 
starostou poslanec parlamen-
tu Miloslav Janulík. 

(dav)

Břeclavská Radnice

O Dušu i v osmdesáti letech

Břeclavské muzeum dokončilo 
slovanskou zemnici. Napodo-
benina stavby raného středo-
věku, v  jaké obyvatelé Pohan-
ska v devátém století skutečně 
žili, nahradila předchozí zemnici, 
kterou bylo na podzim loňského 
roku nutné z důvodu špatného 
stavu zdemolovat. 

Současná zemnice se začala 
stavět na začátku března. Nej-
prve vznikla nosná konstruk-
ce z  akátových sloupů, kterou 
doplnily krovy. Ve druhé fázi se 
pracovalo na  střešních latích, 
na  které se navazoval rákos. 
Střechu sahající až k  terénu 

doplňují boční stěny vypletené 
proutím a omazané jílovitou hlí-
nou s příměsí plev. Na snímcích 
je stavba ještě před dokonče-
ním. S  dokončením, tedy oma-
záním stěn, pomohly děti. 

Pohansko u Břeclavi bylo v devá-
tém a  desátém století rozsáh-
lým velkomoravským hradištěm. 
Na území České republiky patří 
k  nejvýznamnějším lokalitám 
svého druhu. V  loňském roce 
uplynulo již 65 let od  zahájení 
badatelského archeologického 
výzkumu na této lokalitě.

 (sol, foto dav)

Zemnice je hotová
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Potkali se na  Pohansku s  leh-
kostí jazzu a  s  elegancí klasi-
ky: Duke, George, Aaron a Luis. 
Rozumějte – ti nejlepší sklada-
telé amerického kontinentu: 
Ellington, Gershwin, Copland 
a Armstrong. Dobrá zpráva je, že 
ve skutečnosti nás toto setkání 
teprve čeká, a to 3. října v rámci 
X. ročníku Lednicko-valtického 
hudebního festivalu.  

Zámeček Pohansko bude letos 
hostit třetí koncert LVHF 2025. 
Letošní ročník festivalu oslavuje 
tu nejlepší hudbu z Nového světa 
a na jižní Moravě chystá sérii kon-
certů, kde zazní skladatelé naro-
zení v Americe nebo ti, kteří se zde 
inspirovali. Včetně českého veliká-
na Antonína Dvořáka. Umělecké 
provedení LVHF svěřil těm nej-
lepším, a konkrétně na Pohansku 
přivítáme úžasnou trojici hudeb-

níků: Brandona Ridenoura (USA) – 
hráče na  trubku, Marka Dovera 
(USA)  – klarinetistu a  Ahmeda 
Aloma (USA) – klavíristu.

Klasickou hudbu zastoupí sklad-
by Quiet City Aarona Coplanda, 
jazzovou linku vykreslí skladby 
George Gershwina.

(lvhf, foto dav)

Pohansko: Místo setkání 
jazzu s klasikou

V létě se v Břeclavi rozhodně 
nudit nebudete. Díky finanč-
ní podpoře města ožijí ulice 
muzikou, divadlem i nabídkou 
dobrot. Ke  stálicím přibude 
i zbrusu nový program.

PARK opět letos oŽIJE!  Téměř 
každou prázdninovou neděli 
od  18.00 na  vás čeká v  parku 
na  ulici Sady 28. října jiný kul-
turní zážitek. Začínáme 6. čer-
vence vystoupením violonce-

llového tria Osamělé palačinky. 
O  následujících nedělích vás 
budou bavit Neoveská cimbá-
lová muzika, dechovka Poupě 
band, kytarista Honza Tkadlec, 
Malý princ v  podání Divadla 
Damdam, country kapela Wrá-
wor, komorní trio Petra Rouč-
ková, Zdeněk Oslzlý a  Milena 
Matochová a prázdniny uzavře 
Old Stars Břeclav se sloven-
skými Kuklovjankami. Vstup je 
zdarma!

V  prázdninovém kulturním 
kalendáři už jsou Hudební stře-
dy U Kapra stálicí. Letos v prů-
běhu července a  srpna pod 
zámek přinesou směsici blues, 
reggae, folkloru, jazzu i  soulu 
v  podání místních hudebníků 
a  hostů z  blízkého i  vzdále-
nějšího okolí. Město pořádání 
koncertů pod širým nebem kaž-
doročně dotuje, letos padesá-
titisícovou částkou. V  červenci 

se můžete těšit na Něžnou Noc, 
Akustiku, cimbálovou muziku 
Pentla, Martina Sedláka, Out of 
Focus, Terrible 2S a samozřejmě 
tradiční Kaprfest. V srpnu přije-
dou Jazz Petit, Late Bloomers, 
Záviš, Satin Jazz a Maisie Loc-
kwood.

Dva kamarádi jsou pořadateli 
nového Fontána festivalu, kte-
rý se bude odehrávat u  fon-
tány na  pěší zóně v  ulici Jana 
Palacha. Noví provozovatelé 
pivovaru Frankies a  břeclav-
ské Chmelotéky Martin Žůrek 
a Jakub Kuriál chtějí na tři letní 
akce přilákat jak místní obyva-
tele, tak návštěvníky z regionu 
a  turisty. 19. července, 16. srp-
na a  20. září má prostor pat-
řit řemeslným pivům, občer-
stvení z  regionálních podniků 
a  vystoupení hudebních kapel 
z blízkého okolí.

Letní festivaly v Břeclavi
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Vážení příznivci umění, srdečně 
vás zveme na  výstavu Zrcadlo 
krajiny malíře Antonína Vojtka, 
kterou můžete navštívit do konce 
roku 2025 v TIC Lednici na ulici 
Malinovského 25. Město Ledni-
ce není malíři cizí. V rámci svého 
bohatého uměleckého života své 
dílo prezentoval na více než 250 
samostatných výstavách nejen 
v České republice, ale též v zahra-
ničí. Právě v Lednici se uskutečni-
lo již pět výstav. Zdejší město mu 
svého času bylo nejen domovem 
a útočištěm, ale také silným zdro-
jem inspirace pro jeho tvorbu. 

Během letního období neplánu-
jeme v Galerii 99 dovolenou, ale 
budeme pracovat také na jiných 
místech. Budeme se vám rádi 
věnovat, raději si však otevírací 
dobu ověřte.

Otevřeno: úterý až pátek 
od  14.00 do  17.00 hodin, pří-
padně po  telefonické domluvě 
kdykoliv – 723 887 977.  

Novinky sledujte na  www.
vojtek-av.com nebo na  Face-
booku.

Galerie 99 Břeclav 
o prázdninách
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Slavnosti Břeclav v  červnu 
ovládly podzámčí. Tisíce lidí 
zavítaly do  Břeclavi a  nene-
chaly si ujít Desmod, Vypsa-
nou Fixu, Kryštofa, Rybičky 
48, Jeleny, Trautenberka, 

Tata Bojs, Alkehol a další pec-
ky. Pořadatelům vyšlo počasí 
a  akce se vydařila na  výbor-
nou. Tak zase příští rok! Slav-
nosti Břeclav podporuje také 
město Břeclav.

Slavnosti Břeclav

Milí čtenáři, přátelé knihovny,

když se za  uplynulým půlrokem 
ohlédneme, troufnu si říct, že 
máme být na co hrdí. V knihovně 
se toho událo tolik, že by to vysta-
čilo na slušný román. 

Zaměstnanci knihovny se neu-
stále vzdělávají, zaměřujeme se 
zejména školení věnovaná vyu-
žití umělé inteligence. Tři kolegy-
ně byly vyškoleny jako trenérky 
paměti a  od  podzimu znovu 
nabídneme kurzy trénování pamě-
ti pro veřejnost. Naplno se rozjel 
projekt Digitální odysea v knihov-
nách, který pomáhá seniorům 
v  práci se smartphony, tablety 
a  dalšími moderními technologi-
emi.

Kulturní život v knihovně vzkvétá. 
Pokračuje oblíbený cyklus scénic-
kých čtení Listování s  Lukášem 
Hejlíkem. Uskutečnily se cestova-
telské přednášky, cyklus předná-
šek o břeclavském zámku i hradu, 
nově knihovna začala pořádat 
workshopy s tvořením pro šikov-

né ruce. Úspěšný je projekt 
Bookstart – S  knížkou do  živo-
ta pro děti do  šesti let. Rodiče  
mohou také načerpat inspiraci 
z přednášek o dětské psycholo-
gii nebo digitálních závislostech. 
Pro seniory běží nejen úspěšná 
Virtuální univerzita třetího věku, 
ale i  klub Břeclavský senior. Pro 
studenty jsme uspořádali zažit-
kový LARP Demohráč zaměřený 
na výchovu k demokracii.

Největší událostí byl květnový 
literární festival BookPark. Pět 
dní literatury, rozhovorů, čtení, 
koncertů a lidských setkání. Hos-
ty byli Ivana Gibová, Krystyna 
Wanatowiczová, Miroslav Hlaučo, 
Klára Goldstein, Lucie Koudelko-
vá Jesenská, hudební duo DM@ 
a písničkář Mirek Kemel. Návštěv-
nost překonala naše očekávání. 
Děkujeme všem, kteří pomáha-
li – ať už s  propagací, přípravou 
prostoru, občerstvením nebo 
technikou. Z  BookParku se stal 
festival, který má svou atmosféru, 
smysl a  inspiruje i  jiné knihovny. 
A v září se můžete těšit na Noc 

literatury, tentokrát v  městské 
části Poštorná.

Pro mládež budujeme TeenLab – 
oddělení s technologiemi 21. sto-
letí. Už nyní si zde mohou mladí 
vyzkoušet virtuální realitu, 3D 
pero nebo robotické stavebnice. 
Připravujeme i  redesing  webo-
vých stránek knihovny a  face-
bookový profil TeenLabu, který 
bude sloužit jako přirozený komu-
nikační kanál s teenagery.

A další novinkou, kterou pro vás 
chystáme, bude kavárna! Vznik-
ne přímo ve studovně, máme už 
vybraný kávovar, zajištěno finan-
cování i spolupráci s Dobrota kafe. 
Otevření plánujeme na podzim.

Spolupracujeme s  dalšími insti-
tucemi, školami i  neziskovkami. 
Pokračuje výuka češtiny pro cizin-
ce, prostor v  knihovně dostávají 
jazykové kurzy španělštiny nebo 
tradiční čínská medicína. Prostory 
židovské obřadní síně se postup-
ně proměňují v kulturní centrum 
s  pravidelnou návštěvnickou 

dobou a  bohatou nabídkou nej-
různějších akcí. Letos se sem pře-
stěhuje i cyklus autorských čtení 
Vy.čítání.

Skvěle fungují i pobočky knihov-
ny v městských částech a nejsme 
sami, kdo si to myslí. Vedoucí 
pobočky v  Poštorné  Soňa Piš-
kulová byla v  březnu oceněna 
prestižní cenou Velkomoravský 
knihovník. Srdečně gratulujeme 
a jsme hrdí, že pracuje právě u nás.

Léto věnujeme údržbě, přípravám 
a sbírání sil. Ale hned na podzim se 
vrátíme s plnou parou. Čekají nás 
nové výzvy, nové projekty, nové 
knížky a spousta dalších příběhů, 
které společně napíšeme. Děku-
jeme vám za přízeň. Že přicházíte, 
čtete, podporujete nás. I díky vám 
je břeclavská knihovna tím, čím 
je – místem, kde se lidé potkávají. 
A kde to žije.

Za  skvěle sehraný knihovnický 
tým

Jaroslav Čech, ředitel

První polovina roku 2025 byla v knihovně plná změn



Břeclavská Radnice

MASÁŽE – NOVĚ OTEVŘENO
Volné termíny od srpna
Objednávky: 732 239 769

Zbyněk, certifikovaný masér
Dotek Skandinávie – klid, odbornost, 

respekt
Odborná péče s individuálním přístupem

Libušina 540, Břeclav
Přijďte si uvolnit záda a odpočinout si

www.shiatssumassage.cz

V  minulé Radnici jsme vás 
informovali o  úspěších břec-
lavského Nautilu. Ploutvo-
vé plavce následně přivítal 
na  radnici místostarosta Milan 
Klim. Úspěšnou sezónu při-
šli na  radnici zhodnotit také 
reprezentanti a  reprezentant-
ky krasobruslařského oddílu 
Kraso Břeclav. V  oddílu dnes 
bruslí 33 dětí, dvacítka z  nich 
již pravidelně závodí v  katego-
riích od nováčků až po  juniory. 
Uplynulá sezóna byla pro oddíl 
krasobruslení výjimečná i  díky 
tomu, že hostil Mistrovství ČR 
v  krasobruslení pro rok 2025 
v  sólových kategoriích juniorů, 

dorostenek, v žákovských kate-
goriích tanečních párů a Přebor 
ČR v  krasobruslení v  sólových 
kategoriích seniorů.

Přijetí na  radnici od  starosty 
Svatopluka Pěčka a  místosta-
rosty Milana Klima se v  uply-
nulých dnech dočkali také 
žáci Základní školy Slovácká, 
kteří byli mimořádně úspěšní 
na  červnové atletické soutěži 
Pohár rozhlasu. Družstvo star-
ších žáků si vybojovalo skvělé 
osmé místo v konkurenci nejlep-
ších škol z celé republiky. 

(sol)

Sportovci na radnici

Estetika, symetrie a  celko-
vý vzhled těla, ale také chůze, 
pózování, výraz, vlasy nebo 
make-up. To vše se hodnotí 
v  soutěžích v  naturální kultu-
ristice. Velmi důležitá je sebe-
prezentace závodnic na  pódiu. 
Soutěžící musí působit sebevě-
domě, elegantně a žensky. 

Trenérka kulturistiky a  učitelka 
na Střední škole Edvarda Bene-
še Adéla Měchurová je v  tomto 
sportovním odvětví absolutní 
špičkou. Dokázala to na  konci 
května v  Karlových Varech, kde 
získala titul vicemistryně ČR. Díky 
tomu se nominovala na  Mist-
rovství Evropy, které se konalo 
7. června v Brně v Bobyhall cen-

tru. V silné konkurenci závodnic 
z celé Evropy zvítězila. S titulem 
mistryně Evropy mimo jiné získa-
la profi kartu federace ICN, která 
jí umožňuje soutěžit v  profesio-
nální divizi této federace.

Tohoto úspěchu dosáhla přesto, 
že v mládí absolvovala kvůli sko-
lióze vážnou operaci zad. 

Protože se jedná o  náročný 
sport, bez kvalitního trenéra, 
který závodníka vede, plánuje 
tréninky i stravu, by nebylo mož-
né takového úspěchu dosáh-
nout.  Proto velká část tohoto 
úspěchu patří také Davidovi Vu. 

(sol)

Břeclavská kulturistka
je mistryní Evropy
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Třetí ročník největší spor-
tovní akce pro žáky a žákyně 
základních škol a  gymnázia 
z  Břeclavi, Lednice a  Valtic 
skončil s hned několika rekor-
dy. FOSFA olympiáda břec-
lavských škol totiž během 
čtyř dnů od  úterý 10. června 
do  pátku 13. června přiví-
tala na  atletickém stadionu 
a v hale TJ Lokomotiva Břeclav 
přes tisíc startujících mladých 
sportovců, kteří tak stanovili 
nový účastnický rekord.

Součástí této výjimečné akce 
byly turnaje zastřešené nejen 
vedoucími osobnostmi klubů 
sdružených v  projektu FOSFA 
Sport, ale především jejich zku-
šenými organizačními týmy, kte-
ré zajistily férová sportovní klání 
v duchu FAIR PLAY pro všechny 
zúčastněné. Velké poděkování 
tak patří všem sportovním klu-
bům a  speciálně panu Zbyňku 
Chlumeckému, předsedovi atle-
tického oddílu FOSFA Lokomo-
tiva Břeclav, za  jeho stěžejní 
podíl na úspěchu této akce. 

„Kvalita FOSFA olympiády břec-
lavských škol se každým rokem 
zvedá, čehož si všímají jak mla-

dí sportovci, tak i  organizátoři 
a  garanti klubů FOSFA Sport, 
což mi dělá opravdu velkou 
radost. Nesmíme však usnout 
na vavřínech a za rok se určitě 
pokusíme tuto vysoko polože-
nou laťku opět přeskočit,“ říká 
Ivan Baťka, generální ředitel 
společnosti Fosfa.

O  významu a  velikosti FOSFA 
olympiády břeclavských škol 
nejlépe svědčí číslo sto šedesát. 
Právě tolik sad medailí a diplomů 
se totiž rozdalo těm nejlepším 
na stupních vítězů, držitelé zla-
tých medailí ještě navíc obdrželi 
věcné ceny ve stylovém batohu. 
U  čísel však ještě zůstaneme. 
Žáci a  žákyně tří měst a  deví-
ti škol se utkali v  celkem šesti 
sportech rodiny FOSFA Sport – 
atletice, volejbalu, florbalu, fot-
balu, stolním tenisu a judu. Oce-
nění FAIR PLAY, které se uděluje 
za  praktickou ukázku hodnot 
respektu, úcty, disciplíny, důvě-
ry, výjimečnosti a přátelství, pak 
získali tři jednotlivci a jeden tým 
stolního tenisu. 

Největšími hvězdami týdne 
plného sportu byla samozřejmě 
sportující mládež, zapomenout 

však nesmíme ani na  učitele, 
kteří je ve  svých hodinách při-
pravovali na  sportovní výkony 
v  duchu hesla FOSFA Sport – 
BÝT NEJLEPŠÍM, a také na ředi-
tele startujících škol, bez kte-
rých by účast sportovců vůbec 
nebyla možná. Celá akce by se 
navíc nekonala bez podpory 
měst Břeclav, Valtice, obce Led-
nice a jejích zastupitelů. 

Stoprocentní úspěch pak orga-
nizátoři zaznamenali u  počasí, 
které po  celý týden napomá-
halo těm nejlepším výkonům 

u  největších hvězd – mladých 
sportovců, kteří kromě osob-
ních rekordů nebo medailových 
žní opouštěli sportovní areál 
TJ Lokomotiva Břeclav se širo-
kými úsměvy na  rtech a  tou-
hou vylepšit své výkony zase 
za  rok  – při FOSFA olympiádě 
břeclavských škol 2026! 

Všechny informace naleznete 
na  fosfasport.cz a  sociálních 
sítích FOSFA Sport! 

NA HŘIŠTI I MIMO NĚJ, POJĎ 
DO TOHO FAIR PLAY

Ohlédnutí za FOSFA olympiádou

Na  lezecké stěně v  hale břec-
lavské Lokomotivy se podařilo 
vyměnit staré dopadiště, které 
po více než 20 letech dosloužilo. 
Nové dopadiště přispěje k větší 
bezpečnosti i pohodlí, potěší jak 
veřejnost, tak děti z  lezeckého 
kroužku.

Poděkování patří městu Břeclav 
za  finanční podporu, díky kte-
ré mohla tato důležitá obměna 
proběhnout.

Do  příští sezóny se chysta-
jí nové chyty a  další vylepšení 
vybavení stěny. Zároveň se 

zvedne úroveň tréninků v  dět-
ském kroužku. Cílem je věnovat 
se každému mladému lezci indi-
viduálně a podpořit jeho radost 
z  pohybu i  rozvoj lezeckých 
dovedností.

Přihlášky do kroužku horolezec-
kého klubu se budou přijímat 
v  září – sledujte stránky www.
facebook.com/hkpalavskyve-
sak, kde najdete podrobnosti. 
Rádi přivítáme i  širokou veřej-
nost na pravidelných hodinách 
otevřeného lezení. 

(ks)

V  červnu bojovalo 19 posádek 
o  vítězství v  15. ročníku závo-
dů dračích lodí Břeclavský drak. 
Posádky složené z přátel nebo 
firemních kolektivů se utkaly 
nejprve ve sprintu na 200 metrů 
a na kilometrové trati. Ani letos 

nechyběla posádka městské-
ho úřadu Draci z radnice. Bližší 
informace o závodě a výsledky 
naleznete na  www.svkbreclav.
cz/draci-lode. 

(juh)

Nové dopadiště

Draci na Dyji
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